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PROTOKÓŁ NR VIII/24 
z sesji Rady Gminy Markowa 
z dnia 26 września 2024 roku  

 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Markowa i  trwała od godz. 1600  do godziny 1750. 
Obrady sesji otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Markowa – Mariusz 
Kluz. Na wstępie powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
W posiedzeniu wzięli udział radni Rady Gminy Markowa zgodnie z listą obecności, 
stanowiącą załącznik Nr 1 do protokołu. Lista obecności zaproszonych gości stanowi 
załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 
Następnie zapytał, czy ktoś z obecnych ma uwagi, bądź uzupełnienia do porządku 
obrad.  
 
Wójt Gminy – zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji jako pkt. 2 
„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Nyskiemu pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej na usuwanie skutków powodzi”.  
Wyniki głosowania nad wnioskiem: 15 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  
0 - nieobecnych.  
 
Wójt Gminy – zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji jako pkt. 4 
„Podjęcie uchwały w spawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu Klubowi 
Sportowemu „Tarnawka” w zakresie Wspierania Rozwoju Sportu na terenie Gminy 
Markowa w roku 2024”. 
Wyniki głosowania nad wnioskiem: 15 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  
0 – nieobecnych.  
 
Porządek obrad, po wprowadzonych zmianach wyglądał następująco: 
 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Nyskiemu pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na usuwanie skutków powodzi.  
3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Łańcuckiego w 2024 roku.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu Klubowi 

Sportowemu „Tarnawka” w zakresie Wspierania Rozwoju Sportu na terenie Gminy 
Markowa w roku 2024.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Markowa na lata 2024 – 2036.   
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 

udzielane przez Żłobek w Markowej oraz warunków zwolnienia od ponoszenia 
opłat.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii Rozwoju 
Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz określenia szczegółowego trybu  
i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji.  

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 
Markowa.  

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.  
11. Sprawy różne.  
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12. Zamknięcie obrad. 

 
Kolejno Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad sesji po wprowadzonych zmianach. 
Wyniki głosowania: 15 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych.   
 
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad sesji. 
 
 
Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Nyskiemu pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na usuwanie skutków powodzi. 
 
Zdzisława Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały.  
 
W następnej kolejności została odczytana opinia Komisji Rewizyjnej:  
 

OPINIA NR 1/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie udzielenia Powiatowi Nyskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na usuwanie skutków powodzi.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji.  
Krystyna Hundz – Bembenik – zapytała, czy jest jakiś cel zaznaczony, czy jest to do 
dyspozycji powiatu.  
Wójt Gminy – dotacja ta ma być przeznaczona na pomoc dla szpitala powiatowego  
w Nysie. Cel nie został określony jako cel inwestycyjny. Oni zadecydują na jakie 
potrzeby najpilniejsze ta pomoc zostanie przeznaczona. Poinformował również jaką 
my żeśmy dostali pomoc od innych samorządów w 2020 roku, wówczas kiedy była 
powódź w Tarnawce.   
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/35/24 w sprawie udzielenia 
Powiatowi Nyskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na usuwanie 
skutków powodzi.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Łańcuckiego w 2024 roku. 

Zdzisława Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 1/0012.1.5.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego w 2024 
roku.   
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 1/0012.2.5.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego  
w 2024 roku.  
Wyniki głosowania: 4 – za,0  – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 2/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego w 2024 roku.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji. W związku z brakiem zgłoszeń, dyskusja została 
zamknięta i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem 
przedłożonego projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/36/24 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego w 2024 roku.   
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Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu 
Klubowi Sportowemu „Tarnawka” w zakresie Wspierania Rozwoju Sportu na 
terenie Gminy Markowa w roku 2024. 
 
Maria Tabin - Matusz – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności została odczytana opinia Komisji Rewizyjnej:   
 

OPINIA NR 3/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji celowej Ludowemu Klubowi Sportowemu „Tarnawka”  
w zakresie Wspierania Sportu na terenie Gminy Markowa w roku 2024.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – zapytał, jakie zajęcia będą prowadzone podczas tych działań.  
Maria Tabin – Matusz – w ramach tej dotacji ma się zawierać opłacenie trenera, 
transport, prowadzenie i utrzymanie sekcji piłki nożnej drużyna dziecięca, 
ubezpieczenie, koszt biletów na mecz, prowadzenie i utrzymanie sekcji nordic 
walking i pilates, koszt prowadzenia i utrzymania sekcji szachowej, koszt 
przygotowania i nawożenia stadionu sportowego, koszt sprzętu sportowego, 
materiałów i środków czystości oraz wody na potrzeby poszczególnych sekcji.  
Marcin Bembenik – zapytał, jaka będzie liczba zajęć, czy to będzie raz w tygodniu, 
czy częściej są planowane te zajęcia.    
Maria Tabin - Matusz – zajęcia są planowane po dwa razy w tygodniu.  
Marcin – Bembenik – zapytał o zarząd Klubu Sportowego, w związku z tym zapytał 
kto jest prezesem.  
Maria Tabin – Matusz – odpowiedziała kto jest prezesem i kto wchodzi w skład 
zarządu.  
Z powodu braku dalszych pytań dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/37/24 w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Ludowemu Klubowi Sportowemu „Tarnawka” w zakresie 
Wspierania Rozwoju Sportu na terenie Gminy Markowa w roku 2024.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok. 
 
Zdzisława Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 

Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 2/0012.1.5.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok wraz  
z autopoprawkami.   
Wyniki głosowania: 5 – za,0  – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 2/0012.2.5.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok wraz  
z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 4/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Mariusz Kluz – poprosił Panią Skarbnik o omówienie załączników odnośnie zmian  
w budżecie Gminy Markowa, tak żeby było to jasne i zrozumiałe dla mieszkańców.  
Zdzisława Pawłowska – omówiła szczegółowo załączniki, którymi są Tabela Nr 1  
i Tabela Nr 2 do niniejszej uchwały.  
Wójt Gminy – powiedział, że należą się podziękowania do wydziału księgowości, za 
to że udaje się pozyskiwać VAT, dzięki czemu możemy nasze dziury budżetowe 
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zasypywać. Na oświatę wydatek jest dość spory i wyskrobanie tego z budżetu, to nie 
jest sprawa prosta. Dzięki tym działaniom, mamy przesunięcie 1.300.000,- zł. Tego 
VAT – u zostało odzyskane do tej pory 1,5 mln zł. To są pozyskania takie, których do 
tej pory nie było. Chodzi o to, żeby była taka świadomość, że jeżeli coś przesuwamy 
po wydatkach, to dochody muszą się zwiększyć. Nie należy się spodziewać, że  
w takiej skali te odzyskania dalej będą, bo zaległości aż tyle nie ma. Jeszcze na 
pewno się pojawią z odzyskania VAT z oczyszczalni ścieków, ale już pewnie  
w następnym roku.  
Z powodu brakiem dalszych zgłoszeń, dyskusja została zamknięta i Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały 
wraz z autopoprawkami.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/38/24 w sprawie zmian budżetu 
Gminy Markowa na 2024 rok.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Markowa na lata 2024 – 2036.   
 
Zdzisława Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 

Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 3/0012.1.5.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Markowa na lata 
2024 - 2036.   
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 3/0012.2.5.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Markowa 
na lata 2024 – 2036. 
Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
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Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 5/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Markowa na lata  
2024 - 2036.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku pytań dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/39/24 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Markowa na lata 2024 – 2036.    
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia udzielane przez Żłobek w Markowej oraz warunków zwolnienia od 
ponoszenia opłat. 
 
Dorota Cyran – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 

Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 4/0012.1.5.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w spawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 
przez Żłobek w Markowej oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat.   
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 4/0012.2.5.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 
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Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez Żłobek w Markowej oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat.  
Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 6/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 
Żłobek w Markowej oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Wojciech Dołęga – zapytał, na jaki okres czasu jest to świadczenie.  
Dorota Cyran – odpowiedziała, że świadczenie będzie przysługiwało na okres 
uczęszczania dziecka do żłobka.  
Wojciech Dołęga – zapytał, czy ten projekt trwa przez rok, dwa lata czy nie mamy 
takiej informacji.  
Dorota Cyran – nie potrafi na to odpowiedzieć.  
Wojciech Dołęga – zapytał, czy to świadczenie ma wpływ na 800+, czy to jest 
niezależne od tego.  
Dorota Cyran – odpowiedziała, że to jest niezależne.  
Damian Sobek – zapytał, czy zwiększenie wpłaty będzie miało wpływ na zajęcia 
dodatkowe, czy to jest spowodowane zwiększeniem wynagrodzeń pracowników.  
Dorota Cyran – odpowiedziała, że zawsze można ofertę w żłobku poszerzyć, ale to 
też będzie skutkować tym, że te koszty będą wyższe i trzeba będzie to dofinansować 
z budżetu gminy. W tej chwili na dzień 31 sierpnia koszt dziecka w żłobku miesięczny 
trzeba liczyć w wysokości 1.528,70 zł, czyli te 1.500,00 zł dostaniemy 
dofinansowania, a reszta to już jest wkład gminy.  
Damian Sobek – jeżeli opłata wynosiła 800,- zł, to czy była aż taka strata 
generowana.  
Dorota Cyran – odpowiedziała, że resztę ponosiła gmina. Z tych 800,-  zł - 400,- zł 
było z ZUS – u, a resztę opłacał rodzic.  
Krystyna Hundz – Bembenik – mamy jeden żłobek, zapytała Wójta, czy planujemy na 
terenie gminy kolejny. Mamy pieniądze na dzieci, chcemy mieć dzieci, chcemy żeby 
gmina się rozwijała.  
Wójt Gminy – w bliższej perspektywie nie było takiego planu. Natomiast zrobienie 
kolejnego żłobka jest dość kuszące w dzisiejszej perspektywie, ponieważ są dopłaty 
do utworzenia żłobka. Jednak ta dotacja nie pokryje kosztów budowy nowego 
budynku. Kiedyś były plany odnośnie Husowa budowy przedszkola i żłobka. Jednak 
myśli, że w najbliższym roku się to nie zmaterializuje. Jeżeli byłby ten żłobek robiony 
w Husowie, to razem z przedszkolem.  
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Krystyna Hundz – Bembenik – zapytał, czy mamy orientację zapotrzebowania na 
listę w żłobku.  
Wójt Gminy – może panie mają, ponieważ on nie liczył. Tylko w Tarnawce są 
policzone.  
Krystyna Hundz – Bembenik – myśli, że wszędzie trzeba liczyć.  
Agnieszka Krauz – Horodecka – obecnie jest 4 dzieci na liście rezerwowej. Do końca 
roku kalendarzowego nie ma ani jednego miejsca wolnego. Ta 4 dzieci na liście 
rezerwowej dostanie się w styczniu – lutym, jeśli się zwolni jakieś miejsce. 
Ewentualnie dopiero we wrześniu.  
Wójt Gminy – uważa, że jak jest dopłata 1.500,- zł, to rodzice będą chętniej z tego 
korzystać. Program ten ma za zadanie, żeby zaktywizować tych rodziców. Należy się 
spodziewać, że jeżeli mielibyśmy drugi żłobek, to myśli że byłby w pełni 
wykorzystany.  
Agnieszka Krauz – Horodecka – może się tak zdarzyć, że jak będzie rekrutacja  
w kwietniu, to będziemy mieć ogromny dylemat, jak tą rekrutację przeprowadzić  
i kogo przyjąć, ponieważ może być bardzo dużo chętnych.   
Krystyna Hundz - Bembenik – budynek w Tarnawce czeka. Poprosiła, żeby o tym 
pamiętać.  
Z powodu braku dalszych pytań dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/40/24 zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez Żłobek w Markowej 
oraz warunków zwolnienia od ponoszenia opłat. 
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Strategii 
Rozwoju Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz określenia szczegółowego 
trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 
 
Maria Tabin - Matusz – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 

Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 5/0012.1.5.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Markowa 
na lata 2024 – 2032 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji.   
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
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Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 5/0012.2.5.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 24 września 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 
Markowa na lata 2024 – 2032 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji.  
Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 7/0012.3.8.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 września 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Markowa na lata 
2024 – 2032 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 
projektu strategii, w tym trybu konsultacji.  

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Krystyna Hundz - Bembenik – zapytała gdzie będą konsultacje społeczne możliwe 
dla mieszkańców i jakie kierunki główne tej strategii rozwoju gminy będą w tych 
ankietach.  
Maria Tabin – Matusz – będzie ogłoszenie na stronie Urzędu Gminy o czasie, 
terminie i miejscu. Dodała, że strategie przygotowuje nam firma zewnętrzna.  
Janusz Szylar – zapytał, czy są znane jakieś orientacyjne koszty tego dokumentu.  
Maria Tabin – Matusz – odpowiedziała, że koszt takiego dokumentu brutto to ok. 
20.000,- zł.  
Wójt Gminy – może paść pytanie, co nam się tak nagle śpieszy z tą strategią. Tutaj 
było kilka uwarunkowań. Pierwsza strategia była przygotowywana na lata 2021 – 
2027 i nigdy nie została skończona. Za poprzednich rządzących, czyli za PiS – u, 
takich strategii w naborach nie wymagano. Natomiast w tej chwili, gdy zmieniła się 
władza, jeżeli chce się starać o dotację, wymagane jest, żeby to było kompatybilne  
z zapisami strategii jaką urząd posiada. Tutaj musieliśmy przyśpieszyć z tym. Część 
materiałów zostało wykorzystane za co żeśmy zapłacili firmie poprzedniej. Natomiast 
resztę robi nowa firma, ponieważ poprzednia nie ma na to czasu, żeby zrobić to  
w szybkim terminie. Wyszło to już w aplikacji o środki na ścieżki rowerowe. Nie mając 
strategii, nie możemy o to aplikować. Druga rzecz wyszła w sprawie planu ogólnego  
i chęci zrobienia planów miejscowych dla terenów Gminy Markowa. Nie mając  
w strategii wpisanej rozwoju gospodarki mieszkaniowej, będziemy mieć utrudnioną 
ścieżkę żeby dostać  pozytywną opinię Województwa na temat zmian planu 
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miejscowego. Stąd takie przyśpieszenie. Firma zobligowała się, że zrobi to dość 
szybko. Jeśli chodzi o konsultacje, nie będziemy tego w czasie rozciągać.  
Z powodu braku dalszych pytań dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VIII/41/24 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia „Strategii Rozwoju Gminy Markowa na lata 2024 – 2032” oraz 
określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
strategii, w tym trybu konsultacji. 
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 9. Przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Wójta 
Gminy Markowa. 
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik Nr  10 do niniejszego protokołu. Jeśli chodzi  
o inwestycje poinformował że, nastąpiło otwarcie ofert na wykonanie następnego 
etapu przebudowy i remontu Domu Ludowego w Markowej. Mieliśmy zaprojektowane 
koszty na tą inwestycję 1.020.408,16 zł. Wpłynęła tylko jedna oferta i jest ona  
o 102.000,- zł wyższa. Jesteśmy na etapie wyłaniania wykonawcy. „Poprawa 
efektywności energetycznej budynków zlokalizowanych na terenie Gminy Markowa” 
– została podpisana umowa w tamtym tygodniu z firmą, która będzie tą inwestycję 
realizowała. Koszt całej inwestycji to jest 4.885.500,00 zł. Okres realizacji to jest 15 
miesięcy. „Poprawa efektywności energetycznej instalacji oświetleniowej na terenie 
Gminy Markowa” - tutaj przetarg został rozstrzygnięty. Jednak jedna firma, która 
przegrała złożyła odwołanie do KIO. W dniu jutrzejszym idzie pismo o to, że my 
wycofujemy się z tego wyboru i prosimy o wyjaśnienia dodatkową, ponieważ firma 
która się odwołała złożyła ofertę na siedemset kilka tysięcy, a jest zaplanowane 
1.600.000,00 zł. druga oferta, którą żeśmy wybrali, była za 1 mln zł. Firma, która 
przegrała złożyła odwołanie, że zostali niesłusznie odrzuceni. Ze względu na rażącą 
niską cenę złożone wyjaśnienia były tak lakoniczne, że nie spełniały norm. Żeby nie 
narażać się na koszty ok. 20.000,- zł rozprawy, my się z tego wycofamy, poprosimy  
o dodatkowe wyjaśnienia. Jeżeli będą one sensowne, to prawdopodobnie wyłonimy 
tańszego wykonawcę. Następna inwestycja to jest przebudowa i modernizacja 
infrastruktury drogowej na terenie Gminy Markowa. Umowa została podpisana. 
Okres realizacji to jest 14 miesięcy. To są drogi na terenie miejscowości Markowa  
i Husów. W pierwszej kolejności będą robione drogi w Husowie. Przekazane zostały 
również środki na pokrycie wkładu własnego Starostwa Powiatowego w Łańcucie na 
drogę powiatową, która została oddana. Jeśli chodzi o drogę „Skotnik” inwestycja ma 
się zakończyć i rozliczyć do końca listopada. W tej chwili nie ma opóźnień. Most na 
rzece jest już remontowany. Roboty są zaawansowane. Do końca października na 
pewno zostaną zakończone i ta inwestycja w tym roku dobiegnie końca. Wyłoniono 
wykonawcę zadania „Przebudowa placu zabaw w Tarnawce”. Rozliczenie też do 
końca tego roku. Złożony został wniosek na dofinansowanie zakupu kłada dla OSP  
w Markowej. Wniosek został złożony i czekamy na rozstrzygnięcie. Realizacja 
również jest w tym roku. Wartość inwestycji 85.000,- zł, dofinasowanie 60.000,- zł.  
Z FOGR – u w tej chwili jesteśmy na etapie przygotowywania przetargu. Jutro 
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przetarg zostanie ogłoszony na realizację drogi granicznej. Wartość zadania 
103.231,- zł z czego dofinansowanie z FOGR – u 82.585 i 20.000,- zł z funduszu 
sołeckiego. Złożony został również wniosek do ZDP w Łańcucie na poprawę 
chodnika w Markowej tj. od starej drogi w kierunku Gaci, koło szkoły w Markowej 
oraz na górnej części Markowej. Łączna wartość inwestycji tj. ok. 160.000,- zł. Udział 
własny Gminy Markowa tj. 80.000,- zł.  
Wojciech Dołęga – zapytał odnośnie zadania dotyczącego „Poprawy efektywności 
energetycznej”. Czas realizacji mamy 12 miesięcy od podpisania umowy. Jeśli 
będziemy czekać na decyzję KIO, czy to nie będzie zagrożone.  
Wójt Gminy – mamy 12 miesięcy od momentu podpisania umowy. Jeśli chodzi  
o wymianę lamp, procedura jest przetargowa. Ten projekt to jest wymiana 
okablowania, opomiarowanie oraz kompensatory. W następnym naborze jest jeszcze 
zakup lamp, w tej chwili jest to na przetargu i wydłużyliśmy termin ponieważ było 
dużo zapytań.  
Marcin Bembenik – poprawiając Pana Wójta w związku z akcją wydawania żywności, 
strażacy tak, ale przede wszystkim Klub Honorowanych Dawców Krwi. Mówi to tylko 
z tego względu, że oglądają nas nasi mieszkańcy.  
Wójt Gminy – podziękował Honorowym Dawcom Krwi za prowadzenie tej akcji.  
Wacław Bar – jeśli chodzi o drogę graniczną zapytał, czy to będzie tylko na odcinku 
Markowej, czy będzie doprowadzona do drogi Sonińskiej. 
Wójt Gminy – jest to ostatni odcinek, który był nie zrobiony. Na dzień dzisiejszy 
więcej tam nie dokładamy.  
W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zamknął ten punkt i przeszedł 
do omawiania kolejnego.  
 
 
Ad. 10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Markowa zarządził 
głosowanie nad przyjęciem protokołu Nr VII/24 z sesji z dnia 29 sierpnia 2024 roku.  
Wyniki głosowania:  14 – za,  0 – przeciw, 1 – wstrzymał się, 0 – nieobecnych. 
Protokół Nr VII/24 z sesji z dnia 29 sierpnia 2024 roku został przyjęty.  
 
 
Ad. 11. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył ten punkt porządku obrad  
i poprosił o zadawanie pytań.  
Jan Kilian – podziękował za podjęcie uchwały odnośnie Powiatu Łańcuckiego. Dzięki 
takiej współpracy samorządów, wpływa to na podejmowane decyzje, które mają 
wpływa na jakość życia naszego społeczeństwa. Przekazał również informację, że  
w związku z ostatnim wydarzeniem na krzyżówkach w Markowej, pomimo że jest ono 
dobrze oznakowane i powinno to wystarczyć, żeby to bezpieczeństwo było tam 
zachowywane, to jednak tak się nie dzieje i te wypadki są. Mówiliśmy o tym na 
ostatnim zebraniu wiejskim i taki wniosek zgłosił do Komisji Bezpieczeństwa, więc 
myśli, że jakiś efekt tego powinien być. Oczywiście nie będą to pewnie światła, nie 
będzie tego ronda, ale może jeszcze coś da się zrobić. Wie, że Pan Wójt również  
w tym zakresie podjął działania z rozmowach z Zarządem Dróg Powiatowych. 
Zaprosił również na najbliższy weekend, gdzie w Hali Sportowej w Łańcucie 
odbędzie się wręczenie statuetki Michała Archanioła przez Pana Starostę. Zaprosił  
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z tego powodu, ponieważ nasz Markowianin ma szansę na otrzymanie tej statuetki. 
Odbędzie się również koncert kapeli Karczmarze. Natomiast w niedzielę, odbędzie 
się powtórka koncertu zespołu Nicolaus, tego który koncertował w Markowej podczas 
pierwszej rocznicy Beatyfikacyjnej.  
Marcin Bembenik – zapytał odnośnie osuwiska przy Ośrodku Kultury w Husowie. 
Wiemy, że dokumentacja jest w toku. Wiemy też, że były prowadzone rozmowy  
z Wodami Polskimi i żeby przesunąć bieg rzeki, żeby nie podmywało tej skarpy. 
Zapytał czy jest szansa, żeby te działania podjąć.  
Wójt Gminy – rozmowy z Wodami Polskimi są, nawet są zarezerwowane środki. 
Jednak jest to mało realne, ponieważ działka obok leżąca należy do osób 
prywatnych, a jedna z osób nie żyje i toczy się postępowanie spadkowe. Jedyne 
rozwiązanie to jest zgoda na wejście w teren, ale to jest mało prawdopodobne, 
ponieważ to nie jest tak, że ktoś wejdzie w teren i wyjdzie z niego, tylko my chcemy 
rzekę przesunąć. Wątpi, żeby ta osoba się zgodziła. Nie wie, czy to się uda na dzień 
dzisiejszy. Wątpi w to. Jeżeli to postępowanie spadkowe nie zostanie 
przeprowadzone, to nie ma możliwości, żebyśmy ten kawałek odkupili. Obawia się, 
że się to przeciągnie do przyszłego roku.  
Marcin Bembenik – te rozmowy były prowadzone wczesną wiosną, dlatego chciał, 
żeby te informacje wybrzmiały. Odniósł się jeszcze z prośbą do radnego 
powiatowego w związku z różnymi sytuacjami, aby zwrócić uwagę na miejsce pod 
górnicą na zakręcie, gdzie było już kilka tych wypadków. Oczywiście znaki zostały 
postawione, ale dalej to nie sprawdza się.  
Wójt Gminy – prowadził rozmowy, był w Zarządzie Dróg Powiatowych i nie ma na ten 
odcinek jakiegoś rozwiązania.  
Marcin Bembenik – zapytał o zmniejszenie prędkości.  
Wójt Gminy – on nawet pytał o frezowanie tej drogi, żeby ją zmatowić, żeby nie była 
taka śliska. Ona jest najbardziej śliska w pierwszych minutach po opadach, ponieważ 
ta powierzchnia robi się jak lodowisko. Jak relacjonują strażacy z Husowa, to czasem 
się nie da nawet ustać na nogach. Jak już powiedział, rozmowy były, ale do 
konkretnych wniosków nie doszło, ponieważ nie wiedzą co z tym zrobić.  
Marcin Bembenik – korzystając, że jest przy głosie, zaprosił mieszkańców Husowa 
na zebranie wiejskie w Husowie w najbliższą niedzielę.  
Wojciech Dołęga – z tego co słyszeliśmy, radny Bembenik uczestniczył  
w rozmowach z mieszkańcami, z właścicielami tej działki, która jest za Domem 
Kultury w Husowie. Zapytał, jak wygląda stanowisko tych, którzy teraz tam 
mieszkają, czy są właścicielami.  
Marcin Bembenik – rozmawialiśmy z jedną mieszkanką i jej stanowisko jest 
pozytywne. Drugą osobą jest jej syn, który obecnie nie przebywa tutaj. Spotkania 
były pewnie końcem sierpnia, żeby te rozmowy podjąć. No i tak to się ciągnie. 
Patrzmy też na to, że jest dobrze, bo stoi. Jak okaże się, że ulegnie to dalszej 
degradacji, to możemy się spotkać z zamknięciem tego budynku.  
Wójt Gminy – też się cieszy, że stoi. Natomiast osuwisko tak naprawdę jest od 2020 
roku, więc poganianie go jest trochę niestosowne.  
Marcin Bembenik – nie śmie poganiać Pana Wójta. To osuwisko powstało w 2020 
roku i stosowne działania jak Pan Wójt wie, były czynione. Natomiast tąpło na wiosnę 
tego roku po raz kolejny.  
Wójt Gminy – robimy co możemy.  
Janusz Szylar – na Komisji pytał, o dalsze losy ekipy remontowo – budowlanej  
i doszliśmy do konkluzji, że ze względu na wysokie koszty jego remontu związane  
z kiepskim podłożem, musimy się liczyć, że ten budynek zostanie wyburzony. 
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Podobnym trybem by proponował pójść z wiatą przystankową przy skrzyżowaniu  
w Markowej, która wygląda okropnie. Nie ma tego sensu remontować na tak wysoki 
poziom, jak zostało to wykonane na górnicy w Husowie. Trzeba to wyburzyć, zakupić 
dwu, czy trzy elementową, segmentową wiatę i postawić. Poprosił, żeby koło POM – 
u tą wiatę spróbować raz odmalować, ponieważ jest niszczona i brzydko to wygląda.  
Wójt Gminy – przystanek na górze już został zlecony. Co do przystanku na 
krzyżówkach, jest straszny. Natomiast on stoi nie na naszej działce. To jest działka 
spółki z o. o. i nie ma z kim rozmawiać, żeby nawet to przejąć. Nie możemy 
inwestować w infrastrukturę, która jest nie na naszym terenie. On jest zgodny, żeby 
coś nowego postawić, ale jest problem z tą działką.  
Janusz Szylar – on by nie proponował, żeby ją stawiać w tym samym miejscu, tylko 
przesunąć ją do pasa drogowego. Myśli, że to się tam zmieści.  
Wójt Gminy – rozezna się w tym temacie.  
Wojciech Dołęga – zapytał, czy ten chodnik jest w pasie drogowym, który jest przy 
tym przystanku na skrzyżowaniu.  
Janusz Szylar – odpowiedział, że powinien być.  
Wojciech Dołęga – jeśli byłby, to czy jest możliwość postawienia na tym chodniku 
wiaty. 
Janusz Szylar – tak jak najbardziej.  
Mariusz Kluz – jak mowa o przystankach, zwrócił się z prośbą o zwrócenie uwagi na 
zatoczki autobusowe. Podczas intensywnych opadów deszczu woda tam pozostaje. 
Poprosił, żeby w harmonogramie na 2025 rok to zostało uwzględnione.  
Janusz Szylar – w ramach przebudowy tego chodnika, który jest planowany na 2025 
rok, to najgorsze zatoki będą przekładane, żeby ta woda tam już nie stała.  
Krystyna Hundz – Bembenik – ponieważ nam się siły powiatu połączyły z gminnymi, 
zwróciła się z pytaniem do radnego powiatowego. Do 30 września do projektu 
budżetu na 2025 rok można składać wnioski. Zapytała, jak wygląda składanie 
wniosków do budżetu powiatu, jeśli chodzi o zabytki. Zapytała, czy w powiecie jest 
program ochrony zabytków i w ramach tego programu jakie wsparcie i komu. Jakie 
są możliwe środki na 2025 rok.  
Jan Kilian – nie do końca odpowie na to pytanie w tym momencie. Rozezna temat  
i da odpowiedź. Zapytał o jaki obiekt chodzi.  
Krystyna Hundz – Bembenik – w Tarnawce wpisany do rejestru zabytków jest kościół 
w Tarnawce. Chcą wymienić stolarkę okienną. Poprosiła jeszcze o informację  
w sprawie przepustu, który jest obecnie remontowany na drodze powiatowej, a Wójta 
poprosiła o rozmowę z Nadleśnictwem Kańczuga, żeby wycięli to co jest możliwe  
i w taki sposób, żeby ono nie blokowało to co powiat ewentualnie zrobi na tym 
przepuście.    
Wójt Gminy – rozmowy z Nadleśnictwem już dwa razy były prowadzone. Myśli, że  
w szczególności chodzi o to, co tam spadnie, ponieważ zatkało przepust całkowicie. 
Nie idzie tego przepustu przepchać, ponieważ jest tak zatkany różnym kamieniem  
i drewnem. Pomimo tego, że została tam wykopana naprawdę imponujących 
rozmiarów dziura i zabezpieczone to zostało kamieniem, to ta woda dalej nie 
odpływa tym dolnym przepustem. Mają te działania być w najbliższym czasie 
podjęte. 
Janusz Szylar – ma przyjechać tam ocenić czy ten sprzęt poradzi sobie z tym co tam 
jest. Strażacy z Tarnawki przez pół dnia próbowali coś tam zdziałać. Wyczyścili  
5 betonów. Jednak praca jest bardzo trudna i nieprzyjemna. Przepust ma ok. 25 – 30 
m, z czego na chwilę obecną jest drożnych 5 ostatnich metrów.  



15 
 

Damian Styś – wracając do przystanków, jest jeden w Husowie, który nie posiada 
tablicy informacyjnej. Jednak ta tablica istnieje obok nieistniejącego już sklepu  
i w tym momencie jest ona nieużytkowana. Zapytał, czy jest możliwość jej 
przesunięcia, ponieważ tam się nikt nie zatrzymuje, a myśli że tablica informacyjna 
na ogłoszenia byłaby bardzo przydatna przy przystanku autobusowym.  
Wójt Gminy – powiedział, że zostanie to przesunięte.  
Wiesław Szpytma – a propo publicznego oświetlenia, zapytał czy mógłby ktoś 
zweryfikować, czy sprawdzić w porze świecenia tych lamp, jaki one dają skutek.  
W wielu miejscach zauważa, że te lampy świecą w krzaki. Zasłonięte są zupełnie 
drzewami, tujami, czy roślinnością. Nie będzie mówił, żeby tą lampę zlikwidować, bo 
ona nic nie daje, tylko żeby spowodować, żeby to światło padało w miejsce 
potrzebne, a nie liści.  
Wójt Gminy – rozumie, że chodzi o przycinkę tych gałęzi. Dodał, że w dniu 
dzisiejszym zlecił napisane komunikatu na stronie gminy odnośnie tego, żeby 
właściciele działek przycinali te gałęzie, które wychodzą  na pas drogowy. My nie 
jesteśmy w stanie przycinać gałęzi po całej wsi. Jeżeli gdzieś jest to w pasie 
drogowym i rośnie drzewo, to my się tym zajmiemy. Jednak jeżeli to jest poza pasem 
drogowym, a wchodzi na pas drogowy, to tę przycinkę ma zrobić właściciel działki.  
Paweł Kisała – korzystając z okazji i możliwości zaprosił wszystkich na giełdę 
jesienną w Boguchwale (5-6 października). Będzie tam dość duża wystawa królików 
ponad 500 sztuk, oprócz tego masę różnych wystawców sprzętu. Będzie też 
zorganizowany autobus, za co podziękował Panu Wójtowi.  
Wójt Gminy – dodał, że zwiększamy ilość kursów po gminie, ponieważ autobus po 
Husowie jechał w kierunku Domu Kultury i wracał s powrotem przez wieś. W tej chwili 
będzie on jechał poprzez górnicę i będzie większa ilość pasażerów, będzie ta trasa 
wydłużona trochę.  
Maria Tabin – Matusz – oczywiście będzie to od nowego roku. Rozmawiali  
z przewoźnikiem, planujemy aby objąć możliwością takim transportem wszystkich 
mieszkańców z Husowa, ponieważ cała górnica była nieobjęta tym przewozem,  
a chcemy dać możliwość skorzystania dla wszystkich.  
Wójt Gminy – jeżeli są jakieś propozycje do budżetu na przyszły rok poprosił, żeby 
ich złożyć do końca września.  
W związku z  brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten 
punkt i przeszedł do realizacji kolejnego.  
 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad. 
 
Mariusz Kluz – Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad, 
zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Markowa i podziękował obecnym za 
przybycie i aktywny udział w obradach. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokół sporządziła:  


